
 
Utbildningsnämnden 

 
 

Protokoll nr 5/2023 
 

2023-05-25 

Protokoll 5/2023 

fört vid Utbildningsnämndens sammanträde torsdagen den 25 
maj 2023 kl. 16:30-16:40, Insikten, Hantverkargatan 2F 
 

Ledamöter Andrea Hedin (M) Vice ordförande 
Simon Froster Delbom (S) 
Anna Ekström (S) 
Erik da Silva Örlin (S) 
Aida Badeli (MP) 
Hanna Werner (M) 
Erik Jonsson (M) 
Linnéa Vinge (SD) 
Jan Jönsson (L) 
Ahmed Sharaf Abdi (V) 
Tina Kratz (V) 
Claes Nyberg (C) 
Ellen William-Olsson (S) ersätter Emilia Bjuggren (S) 
 

Ersättare Emilio Reyes Ludwig (S) 
Camila Salazar Atias (S) 
Malin Ottosson (V) 
Oliver Björklund (MP) 
Leo Sutic (M) 
Emil Rapp (L) 
Frida Bondesson (KD) 
 

Övriga närvarande Lena Holmdahl Förvaltningschef 
Anette Burman Avdelningschef 
Joachim Håkansson Avdelningschef 
Niclas Westin Avdelningschef 
Mika Metso Avdelningschef Stabschef 
Ulrika Klemets Avdelningschef 
Sofia Oliv Avdelningschef 
Lee Orberson Avdelningschef 
Petra Nergårdh Avdelningschef 
Nils Annink Borgarrådssekreterare 
Ebba Ringborg Borgarrådssekreterare 
Petter Bergeå Nämndsekreterare 
Carl Lidén Högselius Nämndsekreterare 
Eva Broström Avdelningschef 
Lovisa Sundman Personalföreträdare 
 

Justerare Anna Ekström (S), Andréa Hedin (M) 
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Sekreterare Carl Lidén Högselius 
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§ 1 
Val av justerare och dag för justering  

Beslut  
Vice ordföranden Andréa Hedin (M) och Anna Ekström (S) utses 
att justera protokollet från dagens sammanträde. Justering av 
protokollet ska ske senast den 8 juni 2023. 
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§ 2 
Anmälan av protokoll  

Beslut  
2.1 Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens 
förvaltningsgrupp den 16 maj 2023 
  
Protokoll från utbildningsförvaltningens förvaltningsgrupp den 16 
maj 2023 anmäls och läggs till handlingarna. 
  
2.2 Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens råd för 
funktionhindersfrågor den 16 maj 2023 
  
Inget protokoll från utbildningsnämndens råd för 
funktionshinderfrågor den 16 maj 2023 finns att anmäla vid dagens 
sammanträde. 
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§ 3 
Anmälan av beslut från kommunfullmäktige, 
kommunstyrelsen och stadens nämnder inom nämndens 
verksamhetsområde  

Beslut  
Beslut från kommunfullmäktige och kommunstyrelsen inom 
utbildningsnämndens verksamhetsområde anmäls. 
 

Sida 5 (15)



 
 

Utbildningsnämnden 

 
 

Protokoll nr 5/2023 
 

2023-05-25 

§ 4 
Anmälan av delegationsbeslut, inkomna handlingar m.m.  
Delegationsbeslut 
UTBF 2023/133 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden beslutar att anmäla följande delegationsbeslut: 
  

1. Anmälan av delegationsbeslut fattade inom 
utbildningsförvaltningen till och med den 15 maj 2023 
(bilaga a). 

2. Anmälan av anställningsbeslut för perioden 18 april 2023–
11 maj 2023 enligt ärendegrupp 1002 (bilaga b). 

3. Anmälan av beslut om att skolplikten upphör på grund av 
varaktig vistelse utomlands för perioden 1 april 2023–30 
april 2023 enligt ärendegrupp 407a (bilaga c). 

4. Anmälan av beslut om uppskjuten skolplikt för perioden 1 
april 2023-2023-04-30 enligt ärendegrupp 405 (bilaga d). 

 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2023/133-7 Anmälan av delegationsbeslut, inkomna 
handlingar m.m. till och med den 15 maj 2023 

 UTBF 2023/133-8 Bilaga a Delegeringsbeslut till och med 
2023-05-15 nämnden 

 UTBF 2023/133-9 Bilaga b Anställningsbeslut 18 april-11 
maj 2023 

 UTBF 2023/133-10 Bilaga c Varaktig vistelse utomlands - 
beslut 230401-230430 

 UTBF 2023/133-11 Bilaga d Uppskjuten skolplikt - beslut 
230401-230430 

 UTBF 2023/133-12 Bilaga e Remiss av Skolverkets förslag 
till föreskrifter om hantering och genomförande av digitala 
nationella prov 

 UTBF 2023/133-13 Bilaga f Remiss av Förslag till 
förordning om ändring i skolförordningen, 
gymnasieförordningen och Skolverkets föreskrifter och 
allmänna råd om tilläggsbelopp 

 UTBF 2023/133-14 Bilaga g Remiss av Förslag till ändring i 
Skolverkets föreskrifter (SKOLFS 2011_142) om 
uppgiftsinsamling från huvudmän 

 UTBF 2023/133-15 Bilaga h Remiss av Förslag till allmänna 
råd med kommentarer om styrning och ledning av 
fritidshemmet 
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§ 5 
Kungsholmens grundskola 7-9 - evakuering och 
verksamhetsanpassningar i samband med underhåll  
Förslag till genomförandebeslut 
UTBF 2023/1186 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 
genomförandeförslag för verksamhetsanpassningar på 
Kungsholmens grundskolas skolenhet Stadshagsskolan för en 
uppskattad hyresgenererande kostnad om 11,6 mnkr med en 
tillkommande första årshyra om 965,4 tkr. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Skolfastigheter i Stockholm AB (SISAB) avser att genomföra ett 
underhållsprojekt på Kungsholmens grundskola 7-9. 
Underhållsåtgärderna består till största delen av tekniska 
installationer med tyngdpunkten på ventilationsåtgärder. I samband 
med underhållsåtgärderna föreslår utbildningsförvaltningen att 
utbildningsnämnden godkänner förslaget att genomföra 
verksamhetsanpassningar på skolan. Syftet är att säkerställa att 
befintlig organisation, fyra paralleller årskurs 7-9, ska få bättre 
lokalmässiga förutsättningar för verksamheten. I dag saknas 
specialsalar, ventilationen är otillräcklig och kökspersonalen saknar 
dusch- och omklädningsrum. Projektet syftar till att lösa dessa 
behov genom en omdisponering av ytor. Vidare behövs 
förbättringsåtgärder gällande akustik, överblickbarhet på entréplan 
samt tillgänglighet. SISABs underhållsarbete planeras att påbörjas 
under 2024 och färdigställas under 2026. Skolan kommer att 
evakueras helt under de två åren som projektet förväntas pågå. 
 
Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning i 
samverkan med grundskoleavdelningen, representanter för 
Kungsholmens grundskola, SISAB, samt i samråd med 
huvudskyddsombud. 
  
Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 16 maj 2023. Ärendet har även behandlats 
av utbildningsnämndens råd för funktionshinderfrågor vid 
sammanträdet den 16 maj 2023. 
  
Beslutsgång 
Vice ordföranden Andréa Hedin (M) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Vice 
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ordföranden Andréa Hedin (M) finner att nämnden beslutar i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Andréa Hedin m.fl. (M) och Claes Nyberg (C) 
anmäler ett särskilt uttalande enligt nedan: 
  

Vi ser positivt på de föreslagna anpassningarna och 
underhållsåtgärderna som kommer att ge skolan mer 
attraktiva förutsättningar att bedriva verksamhet. Det 
föreslagna arbetet förväntas påbörjas under 2024 och 
färdigställas 2026. Inför projektets genomförande är det av 
särskild vikt att tidsplanen hålls samt att strikt 
kostnadskontroll utövas under genomförandet. 

  
Ersättaryttrande 
Frida Bondesson (KD) anmäler i form av ett ersättaryttrande att hon 
ansluter sig till det särskilda uttalandet från vice ordföranden 
Andréa Hedin m. fl. (M) och Claes Nyberg (C). 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2023/1186-7 (Godkänd - R 1) Kungsholmens 
Grundskola 

 UTBF 2023/1186-6 Bilaga 1 Offertunderlag Kungsholmens 
Gr 7-9 

 UTBF 2023/1186-5 Bilaga 2 Projekt Kungsholmens Gr 7-9 
 UTBF 2023/1186-4 Bilaga 4 Genomförandeoffert 

Kungsholmens Gr 7-9 2023-03-27 
 UTBF 2023/1186-3 Bilaga 3 Hyresberäkning Kungsholmens 

Gr 7-9 
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§ 11 
Efterlevandet av goda skolresultat på Järvafältet  
Svar på skrivelse från Jan Jönsson (L) 
UTBF 2023/946 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Utbildningsnämnden har tagit emot en skrivelse från Jan Jönsson 
(L) med frågor om hur de goda kunskapsresultaten på Järva ska 
kunna upprätthållas och hur förvaltningen säkerställer att Järvas 
rektorer får tillräckligt stöd för att kunna/vilja stanna kvar på sina 
respektive skolor. 
 
Utbildningsförvaltningen kommer även fortsättningsvis prioritera 
Järvaområdet i det fortsatta utvecklingsarbetet genom en gemensam 
kraftsamling och genom samverkan internt. Områdets 
grundskolechef garanterar ett nära ledarskap för att stötta 
skolledningar, identifiera behov och mobilisera de resurser som 
krävs. Sammantaget bäddar detta för bättre förutsättningar att göra 
rätt prioriteringar och kommer, enligt förvaltningens bedömning, att 
öka viljan hos rektorer och pedagoger att stanna kvar och bidra till 
skolornas och områdets utveckling. 
 
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 
Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen i samverkan med 
avdelningen för utveckling och samordning. 
  
Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 16 maj 2023. Ärendet har även behandlats 
av utbildningsnämndens råd för funktionshinderfrågor vid 
sammanträdet den 16 maj 2023. 
  
Yrkande om återremiss 
Jan Jönsson (L) yrkar på att återremittera ärendet. 
  
Beslutsgång i delen om återremiss 
Vice ordföranden Andréa Hedin (M) ställer yrkandet om återremiss 
mot att ärendet ska avgöras idag och finner att nämnden beslutar att 
ärendet ska avgöras idag. 
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Beslutsgång 
Vice ordföranden Andréa Hedin (M) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Vice 
ordföranden Andréa Hedin (M) finner att nämnden beslutar i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Reservation 
Jan Jönsson (L) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt 
förslag till beslut enligt följande: 
  

1. Att återremittera ärendet 
  

Vi tackar för förvaltningens svar på vår skrivelse och 
välkomnar att förvaltningen fullföljer  den fokusering av 
skolans kärnuppdrag som påbörjades under förra 
mandatperioden då Liberalerna styrde skolan. 
  
Vi yrkar dock på återremittering då vi bedömer att svaret när 
det gäller rektorsfrågan inte är tillräckligt uttömmande. 
  
Vi vill lägga till följande frågor för förvaltningen att besvara: 

  
 Vad får rektorer för stöd att kunna prioritera i 

verksamheterna när ekonomin tryter? 
 Vilken typ av stöd får rektorer för att kunna hantera 

arbetsrelaterade HR-ärenden som kan uppstå? 
 Vilket stöd får rektorer i att hantera personal som 

missköter sig? 
 Hur avlastas rektorerna administrativa arbetsuppgifter 

och uppgifter bortom kunskapsuppdraget för att kunna 
hålla fokus på skolans lärande, utveckling av 
undervisningskvalitet och uppföljning av 
kunskapsresultat? 

 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2023/946-2 (Godkänd - R 1) Efterlevandet av goda 
skolresultat på Järvafältet 

 UTBF 2023/946-1 Skrivelse från (L) avseende Efterlevandet 
av goda skolresultat på Järvafältet 
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§ 12 
Maria Fritidsklubb  
Skrivelser från Andréa Hedin med flera (M), (C) och (KD), Jan 
Jönsson med flera (L) samt Linnéa Vinge (SD) angående 
Maria Fritidsklubb 
UTBF 2023/942 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelserna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Utbildningsnämnden har tagit emot skrivelserna Skrivelse med 
anledning av uppsägningen av Maria Fritidsklubb av Andréa Hedin 
med flera (M), (C) och (KD), Maria fritidsklubb på Mariaskolan av 
Jan Jönsson med flera (L) och Skrivelse om Maria fritidsklubb på 
Mariaskolan på Södermalm av Linnéa Vinge (SD) för yttrande. 
Skrivelserna utgör ett samlingsärende och besvaras gemensamt i 
detta tjänsteutlåtande. Av skrivelserna framgår att vårdnadshavare 
har hört av sig angående att Mariaskolan har valt att inte förlänga 
hyreskontraktet för fritidsklubben Maria Fritidsklubb som har 
lokaler i skolan. I skrivelserna ställs bland annat frågor om vilka 
lösningar som kan finnas för att Maria fritidsklubb ska kunna vara 
kvar. 
  
Den 31 mars 2023 undertecknades ett samverkansavtal som bland 
annat innebär att Maria fritidsklubb kan fortsätta bedriva 
verksamhet i Mariaskolans lokaler. Med anledning av att parterna 
har kommit överens anser förvaltningen att de flesta frågor som 
ställs i skrivelserna är att anses som besvarade. 
  
Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden godkänner 
utbildningsförvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelserna. 
 
Ärendets beredning 
Ärendets har beretts inom grundskoleavdelningen. 
  
Ärendet har behandlats i samverkan med de fackliga 
organisationerna den 16 maj 2023. Ärendet har även behandlats av 
utbildningsnämndens råd för funktionshinderfrågor vid 
sammanträdet den 16 maj 2023. 
  
Beslutsgång 
Vice ordföranden Andréa Hedin (M) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Vice 
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ordföranden Andréa Hedin (M) finner att nämnden beslutar i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2023/942-1 (Godkänd - R 1) Svar på skrivelser 
angåend Maria Fritidsklubb 

 1186275 Skrivelse från (L) Maria fritidsklubb på 
Mariaskolan 

 1186273 Skrivelse från (M), (C) och (KD) Uppsägningen av 
Maria fritidsklubb 

 1186274 Skrivelse från (SD) angående Maria fritidsklubb på 
södermalm 
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§ 13 
Utbildning och konsulttjänster inom livsmedelssäkerhet i 
Stockholm stads skolor  
Delegering av beslutanderätt angående upphandling 
UTBF 2023/1668 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden delegerar till utbildningsdirektören att besluta 
om upphandlingsdokument, tilldelningsbeslut samt teckna och 
förlänga ramavtal, samt förändringar och tillägg till ramavtal 
gällande upphandling av utbildning och konsulttjänster inom 
livsmedelssäkerhet i Stockholm stadsskolor. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Utbildningsförvaltningen har ett ramavtal för utbildning och 
konsulttjänster inom livsmedelssäkerhet i Stockholm stadsskolor. 
  
Avtalet löper ut i augusti 2023. Det finns ett behov av ett nytt 
ramavtal varför en ny upphandling behöver genomföras för det 
aktuella området. 
  
Syftet med upphandlingen är att säkerställa en fortsatt god 
hygienisk standard och livsmedelssäkerhet inom skolornas 
måltidsverksamhet. Målet är att teckna avtal med en leverantör. Det 
totala kontraktsvärdet uppskattas till cirka 2,5 miljoner kronor totalt 
för hela avtalsperioden. Avtalstiden planeras löpa från 
avtalstecknande, tidigast från 1 september 2023 till och med 31 
augusti 2025, med möjlighet till förlängning med 1+1 år, dock 
längst till och med 31 augusti 2027. 
  
Förvaltningen föreslår därför att utbildningsnämnden beslutar att 
framtagandet av upphandlingsdokument, tilldelningsbeslut och 
tecknandet av avtal delegeras till utbildningsdirektören. 
 
Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning i 
samråd med grundskoleavdelningen och gymnasieavdelningen. 
  
Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 16 maj 2023. Ärendet har även behandlats 
av utbildningsnämndens råd för funktionshinderfrågor vid 
sammanträdet den 16 maj 2023. 
  
Beslutsgång 
Vice ordföranden Andréa Hedin (M) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Vice 
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ordföranden Andréa Hedin (M) finner att nämnden beslutar i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2023/1668-1 (Godkänd - R 1) Delegering av 
beslutanderätt Livsmedelssäkerhet 
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§ 14 
Övriga frågor  

Beslut  
Utbildningsnämnden överlämnar samtliga skrivelser till 
utbildningsförvaltningen för beredning. 
 
Skrivelser för beredning 
Följande skrivelser har inkommit till utbildningsnämnden: 
  

 Skrivelse från Jan Jönsson (L) och Andrea Hedin (M) om 
ESS-gymnasium. 

 Skrivelse från Jan Jönsson (L) och Andrea Hedin 
(M) angående skolpersonals kunskaper om socialtjänstens 
uppdrag. 

 Skrivelse från Andréa Hedin (M), Jan Jönsson (L), Claes 
Nyberg (C) och Frida Bondesson (KD) angående 
lokalförsörjningsplanen och Ekensbergsskolan. 
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